
Generalforsamling i Slotsbjergby Forsamlingshus fredag den 26. januar 2024 
 

Kurt bød velkommen. Første punkt på dagsordenen var valg af stemmetællere. Poul Erik Damsbjerg og 

Torben Olsen blev foreslået og valgt, og som dirigent blev Tim Holtzen-Larsen foreslået og valgt. Tim 

takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen er lovligt indkaldt, og gav herefter ordet til Kurt. 

 

Pkt. 2. Beretning og aktivitetsplan, evt. nyt fra landsudvalget og stambogskontoret. 

Vi må desværre konstatere, at vi ind imellem bliver et medlem mindre. Den 12. august sov Arne Larsen, 

stille ind. Han blev 92 år. Forsamlingen udbragte et æret være Arne Larsens minde. Referat fra 

generalforsamlingen sidste år er udsendt og sat på hjemmesiden. Årsskriftet er flot i år, med god hjælp fra 

Karen Rønstrup og Grethe. Alle billeder er i farver, som kostede et par tusind kr. ekstra. 

Nogle undrer sig måske over, at Alan Waring ikke er her i aften, men han har fernisering på en udstilling i 

Herning i dag, og jeg skal hilse fra ham. Mener, at der har været en lille medlemsfremgang. Bare vi kan 

holde det medlemstal, vi har i dag på godt 40. Vi skal også være tilfredse med, at de, som ikke er aktive 

medlemmer stadig støtter foreningen. 

 

Der er et godt samarbejde landsdelene imellem, og det forventer jeg også, at vi får i det kommende år. Det er 

altid sjovere, når tonen er god. 

 

Der var 5 hingste til kåring, hvoraf de 3 var importerede. Jeg tror, at der kan siges meget om den 

hingstekåring, men personligt er jeg mest tilfreds med, at den der stod på fløjen i 3-års holdet er røget med 

retur. Den hørte ikke hjemme her, men der er nok mange forskellige holdninger til den hingstekåring. Til 

kommende hingstekåring forventer vi, at der kommer fem. Sidste tilmelding er den 1. februar. Der er meget 

ekstra arbejde med de udenlandske hingste, og det er derfor besluttet, at de skal betale dobbelt 

medlemskontingent. Hingstekåringen holdes igen i år på Mesing Østergaard, men uden den jyske hest. Pris 

står på hjemmesiden.  

 

Det er længe siden, at der er bedækket så mange hopper som sidste år. Vi er på den rigtige side af de 50. Det 

er 10-15 pct. flere end tidligere. I vores område er der født 13-14 føl, og mere positivt er det, at de er omsat 

til fornuftige priser, som gør, at det er bæredygtigt at lave et hingsteføl. 

 

Roskilde Dyrskue den 2.-4. juni. Der var tilmeldt 8, hvoraf de 7 mødte. Det var dyr af høj kvalitet, 3 

følhopper bedømt med 24 point. Vi klarede os også godt i fælleskonkurrencerne: En følhoppe fik bronze, og 

der var sølv til Mosegårds Trine. Tillykke til Tim og Doris med det. Håber, at der kommer lidt flere heste til 

dyrskuet i år. Der er kommet en anden ejerkreds og en ny formand, som er Villads Sørensen. Jeg ser positivt 

på det. Der er dyrskuemøde i næste uge. Med 113.000 tilskuere i 2023 må det have været grundlag for et 

godt regnskab. 

 

Hoppekåring den 9. juli i Gørlev. Der var tilmeldt 2 hopper og en vallak. De 2 hopper fik begge en 

helhedskarakter på 9. Det blev Mosegårds Trine fra Tim og Doris, som blev Årets Hoppe i ØDBH 2023. 

I år vil hoppekåringen blive holdt om lørdagen, hvilket er uheldigt, da Landsskuet slutter om lørdagen. 

 

Sommerarrangement den 12. august hos Helle og Simon. Der var virkelig gjort noget ud af det, for at vi 

kunne få en hyggelig dag. Det var også Helle og Simon, som fik initiativet til konkurrencen med amerikansk 

lotteri, hvor præmien var en figur fra Alan. Tak til Helle og Simon for initiativet. Tak til Alan, at han var 

med på ideen. Der blev solgt næsten 200 lodder á 50 kr. Jeg havde måske forventet lidt større deltagelse til 

arrangementet, da det også var her, at vinderen af lotteriet skulle findes. Det var dog ikke en belgiermand, 

som vandt. Alan havde lavet reklame på facebook, og det var en, der meldte sig ind som ven, der vandt. Det 

pyntede på regnskabet. 

 

Føl- og plageskue i Gørlev den 16. september. Der var tilmeldt 15 belgiere, og der mødte 14. Det var det 

største antal i flere år. Omkring gørlevudvalget, så skal der følges op på, at man skal følge tidsplanen. I år var 

karakteristikken desværre en time forsinket. Alt er gjort ud fra den bedste overbevisning, men de skal også 

lære. Det tager jeg op på næste møde. I flere år har vi modtaget et væsentligt beløb efter hvert skue i Gørlev, 

men det er efterhånden blevet så bøvlet med krav til pladsen. Kabler skal nedgraves, krav til skiltning etc., 

men omvendt er det det eneste sted, vi kan komme uden at betale tilmeldingsgebyr, og det er en hyggelig 

plads. Problemet er måske, at de der står for kræmmere og heste ikke er konfirmeret i foråret… 

 

Den 25. november havde vi julefrokost i Slotsbjergby forsamlingshus. Dejligt at vi kunne komme tilbage 

her til. Forventer at vi gentager julefrokosten i indeværende år. 



Tim og jeg har talt om, om vi kunne lave en tur til Anna-Karin Andersson i Sverige, måske i samarbejde med 

jyderne. Thomas Carlsson har meldt en hingst til kåring, og jeg forventer, at Anna-Karin kommer med to 

hopper til kåring. 

 

Afslutningsvis vil jeg sige, at det er mit håb for det kommende år, at vi kan blive ved med at holde sammen 

på foreningen og få nogle gode dage med vore heste. 

 

Tim takkede Kurt for beretningen, som blev enstemmigt vedtaget. 

 

 

Pkt. 3. Regnskab og fastsættelse af kontingent for 2024 

Helle Aabern var desværre syg, men Simon afløste og gennemgik regnskabet, som udviste et underskud på 

459,89 kr. og balancerede med 81.768,57 kr. Der blev solgt 191 lodder, som efter div. fradrag indbragte 

8.270 kr. Julefrokosten gav et underskud på 540 kr. 

Torben Olsen spørger til, at der større udgifter end indtægter ved kåringsgebyr.  

Kurt svarer, at der dels skal afregnes til Dansk belgisk Hesteavl, og at skulpturen til ærespræmie også er 

konteret under kåringsgebyr. Regnskabet er godkendt. 

 

Kontingent 2024.  

Kurt: Da vi forhøjede kontingentet sidste år, foreslår jeg derfor uændret på 600 kr. Det blev vedtaget. 

Tim går videre til næste punkt. 

 

 

Pkt. 4. Indkomne forslag. 

Ingen modtaget 

 

Pkt. 5. Valg af: 

A Bestyrelse og suppleant 

På valg er Kurt Andersen - genvalgt 

 Alan Waring - genvalgt 

Suppl. Tenna Cortz - genvalgt 

 

B. Revisor og suppleant 

På valg er Anette Olsen - genvalgt 

Suppl. Doris Pedersen - genvalgt 

 

 

C. Dyrskuedommere og suppleant for 2024 

I 2023 var valgt Hans Aksel Christoffersen - genvalgt 

 Tim Holtzen Larsen - genvalgt 

 Alan Waring - genvalgt 

Suppl. Leif Mundt - genvalgt 

 

 

D. Hoppekåringsdommere og suppleant for 2024 

I 2023 var valgt Alan Waring – genvalgt 

 Tim Holtzen-Larsen – genvalgt 

 Leif Mundt - genvalgt 

Suppl.  Helle Aabern - genvalgt 

 

 

E. Følskuedommere og suppleant for 2024 

I 2023 var valgt Alan Waring - genvalgt 

 Tim Holtzen Larsen - genvalgt 

 Leif Mundt - genvalgt 

Suppl.  Helle Aabern - genvalgt 

 

 

 

 



Pkt. 6. Eventuelt. 

Heidi Nielsen: Sidste år kom jeg med et forslag om en pokal til aktiviteter med vallakker, en anerkendelse 

for aktiviteter på tværs. Har for nylig set, at der er et stævne for tunge heste i dressur. Kunne det måske give 

flere medlemmer? Man skulle så selv indberette året igennem, hvad man havde foretaget. 

 

Kurt: Mht vandrepokal, så står gørlevudvalget for vandrepokal til Skuets Bedste Vallak. Heidis forslag er 

godt, men der skal være en kommission, der finder ud af, hvem der evt. skulle have en præmie. Tror, at man 

nok skal tænke mere over det. 

Tenna Cortz: Heidi skriv til mig om, hvad du tænker: pointsystem eller anden bedømmelse. Andre kan også 

sende forslag, så tager jeg det med til bestyrelsesmøde. 

Ole Larsen: hvad vil man bedømme? Skal vallakkerne bedømmes for udseende, eller hvordan de er at køre 

med?  

Tim: de bliver dyrskuebedømt, men det var mere hen over året, så man kunne få en erkendtlighed overrakt, 

måske ved generalforsamlingen. 

Tenna: Deadline for indsendelse af billeder til årsskriftet er den 6. september. Husk at billeder skal tages 

horisontalt, det giver den bedste kvalitet. Billeder sendes på mail til Tenna: belgier_web@hotmail.com 

Dorthe Cortz: God ide at lave en tur til Anna-Karin. 

Tim: Anna-Karin vil gerne holde et arrangement for os, fin ide. De er meget gæstfri der oppe. Har luftet 

ideen i Jylland, og de vil gå videre med det til deres generalforsamling.  

Dorthe: Måske skal det være i maj eller september for ikke at ramme ferieperioden. 

Tim: Vi går videre med en tur til Sverige, 2-dages. Kan evt. også besøge Thomas og museet der. Går videre 

med planlægningen, og taler med jyderne ved årsmødet. 

 

Tim efterlyser forslag til aktiviteter. 

Berit og Poul Erik Damsbjerg vil gerne stå for et arrangement i år. 

Heidi: I Stenlille kan man leje et lokale i et kulturhus for få hundrede kr. Kunne vore aktiviteter holdes sådan 

et sted? så man ikke skal betale så meget. 

Tim: Vi betaler ikke leje, når vi holder arrangementer her i Slotsbjergby forsamlingshus. Det er med i 

forplejningen. I Sørby betalte vi for at leje huset, og der ud over mad og servering. Personligt synes jeg, at vi 

har fundet et fornuftigt leje her. 

Heidi: Kursus i flet.  

Dorthe: Vi har før haft en kiropraktor ude og fortælle. Måske kunne man kontakte en dyrlæge om at holde 

foredrag. Der kunne laves temaaftener.  

Heidi: Foredrag om aktuelle emner, CHR f.eks. 

Tim noterer de enkelte forslag. 

Niels Arne Nielsen: Der skulle være en spændende tur på Ledreborg, hvor der køres over å etc. Heidi og 

Arne følger op. Dem, som har hest og vogn kan melde sig.  

Tim: dejligt med forskellige input til aktivitetsplan. Positivt, at der er lyst til mere socialt samvær. 

Kurt: Det skal ikke være nogen hemmelighed, at jeg de sidste år har haft udfordringer med mit helbred. Når 

jeg alligevel vælger at fortsætte, er det fordi jeg ved, at jeg har en meget stor støtte i Tim, og at jeg stadig kan 

bidrage til arbejdet i bestyrelsen. 

 

Kurt rettede en tak til Tim for ledelse af mødet og til Grethe for at skrive referat. 

 

 

Ref. Grethe Høgh Hansen 


